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Protokół Nr 16 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Wi ęcborku, 

z dnia 27.08.2012r. 
 
Spotkanie odbyło się w sali krajeńskiej Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  
 
Posiedzenie trwało od godz. 10:00 – 13:00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka - Paweł Toczko 
3. Dyrektor BOOS – Waldemar Kuczerepa 
4. Dyrektor Gimnazjum Więcbork – Jolanta Zwiewka 
5. Nauczyciel Gimnazjum Więcbork – Ilona Sobecka-Gruszczyńska 
6. Przewodnicząca ZNP – Ewa Pirzgalska 
7. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich” - Robert Środecki 
8. Marek Januszewski 
 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała zebranych i przedstawiła porządek obrad 
spotkania, który obejmował: 
 
1. Omówienie stanu przygotowania szkół samorządowych do rozpoczęcia roku szkolnego 
2012/2013. 
2. Rozstrzygnięcie w sprawie wniosku o przyznanie stypendium dla zawodnika Klubu 
Sportowego „SOKÓŁ”. 
3. Zaopiniowanie wniosku o przyznanie stypendium dla ucznia szkoły sportowej. 
4. Rozpatrzenie wniosku dot. wpisu mieszkańca gminy Więcbork do Księgi Zasłużonych  
dla Powiatu. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru 
żłobków i klubów dziecięcych. 
6. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Komisji B. Lida zaproponowała, aby zmienić porządek obrad i temat  
dot. klas w gimnazjum z pkt 6 „Sprawy różne” omówić jako pkt 1. 
 
Zmieniony porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

W. Kuczerepa poinformował, że szkoły i przedszkola są przygotowane do rozpoczęcia roku 
szkolnego, poza szkołą w Więcborku, gdzie trwają prace związane z budową boiska 
wielofunkcyjnego ORLIK. Do października nie będzie możliwości korzystania z boiska. 
Ograniczone środki finansowe nie pozwoliły na wykonanie większej ilości remontów, chyba, 
że wynikną jeszcze bieżące naprawy związane z czynnikami atmosferycznymi. W Zakrzewku 
wykonano naprawę drobnych usterek, spowodowanych wichurą. W Jastrzębcu – ogrodzenie, 
przedszkole w Sypniewie – grzejniki i podłogi w 2 łazienkach, w Więcborku – podłogi,  
w Runowie nie wykonano żadnych remontów, czekamy na remont poddasza.  
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Nie przeprowadzono remontów w Sypniewie. W Więcborku przystosowano 1 klasę  
na przyjęcie dzieci – zerówki oraz wyremontowano pomieszczenie socjalne dla sprzątaczek. 
Gimnazjum w Sypniewie – wymieniono podłogę w jednej z klas. Założono trawnik, kosz, 
skocznię do skoku w dal, chodnik do boiska. W  Pęperzynie wykonano termomodernizację  
i opaskę  z polbruku wokół szkoły. Sprawozdania z poszczególnych placówek składane są 
Burmistrzowi. Podsumowując wydatki we wszystkich placówkach oświatowych  szacujemy, 
że na koniec roku zabraknie nam ok. 470 tys zł na wynagrodzenia oraz 130 tys zł na wydatki 
rzeczowe – opał. W. Kuczerepa przypomniał, że konstruowanie budżetu zakończyły dwie 
znaczne korekty: 260 tys zł. i 384 tys zł, co razem daje tyle, ile będzie brakowało.  
W przedszkolu pozostało tylko 12% środków, a do końca roku jeszcze 5 miesięcy. 

Kontynuując temat przedstawił pismo dyrektora gimnazjum w Więcborku dot. utworzenia 
dodatkowego oddziału lub utworzenia stanowiska zastępcy dyrektora. Dodał, że tylko 
nadgodzinami jest się w stanie osiągnąć wymagane minimum wynagrodzenia, zgodnie  
z obowiązującymi standardami, przepisami. Trudno zbudować renomę szkoły w 29 osobowej 
klasie. 

B. Lida zapytała o 3,8% wzrost wynagrodzenia nauczycieli – jaka to jest kwota w skali całego 
budżetu. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że dokładnie nie pamięta, ale było to uwzględnione w budżecie. 

B. Lida zapytała o nabór do klasy sportowej. 

J. Zwiewka odpowiedziała, że 12 osób – chłopców. 

B. Lida zapytała ilu nauczycieli przebywa na urlopie zdrowotnym. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że 1 osoba, reszta nauczycieli powraca i jedna zatrudniona 
emerytka. 

G. Witczak zapytała, skąd gwarancja, że dodatkowy oddział podniesie renomę szkoły?  
Podkreśliła, że nie jest przeciwna tworzeniu komfortowej sytuacji dla ucznia. § 4210  
to nie tylko opał. Z paragrafu „materiały” można kupić wszystko. To bardzo chwytliwe,  
bo dzieci muszą mieć ciepło. Z czego wynika tak ogromnie niedoszacowanie w przedszkolu? 
Mówili śmy, że jeśli ogłosimy przetarg na dostawę opału to obniżymy koszty. Czy coś 
zrobiono w tym kierunku. 

J. Zwiewka odpowiedziała, że w kwietniu okazało się, że przyjdzie 84 uczniów. Arkusz 
przygotowano dla 11 i 12 oddziałów. „Na 11 oddziałów nie przypada funkcja zastępcy 
dyrektora (28 uczniów w klasie). Pani wicedyrektor wspiera pracę dyrektora, głównie 
wychowawczą. Mamy dużo problemów, z którymi się borykamy i które rozwiązujemy. 
Obecnie mamy 86 uczniów, 3 osoby będą  kontynuowały naukę w  Więcborku, 2 osoby 
zmieniły miejsce zamieszkania, 1 osoba powtarza klasę. Nasza prośba jest taka, aby wyrazić 
zgodę na utworzenie dodatkowego oddziału, albo zachowanie stanowiska zastępcy dyrektora. 
Wiemy, że wyniki są lepsze w klasach mniejszych, dotarcie do ucznia jest lepsze. W szkole 
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podstawowej 3 oddziały powstają dla grupy 60-osobowej, u nas jest 86. Mniej liczne klasy,  
to również przesłanka dla bezpieczeństwa ucznia. Największa liczebność jest w gimnazjum  
i w Sypniewie. W szkole podstawowej są mało liczne klasy. Jest 21 oddziałów, a u nas puste 
pomieszczenia. Może warto pomyśleć o utworzeniu zespołu szkół. Jest trochę oszczędności 
do znalezienia. Decyzja należy do Państwa Radnych czy utworzymy dodatkowy oddział  
i stanowisko wicedyrektora obligatoryjnie, czy tylko zachowamy stanowisko wicedyrektora. 
Jest to koszt rzędu 50 tys - (dodatkowy oddział) i 29 tys dla wicedyrektora (jeśli tylko 
stanowisko wicedyrektora) 

G. Witczak zapytała o 12 osobową klasę sportową. Chciała się dowiedzieć ile te osoby będą 
miały godz. wf. Uważa, że nie jest to klasa sportowa, tylko grupa sportowa. 6 godz. to 1/3 
etatu, a nie klasa sportowa. 

J. Zwiewka odpowiedziała, że przewidziano 6 godz. zajęć z wf dla chłopców i 6 dla 
dziewcząt. Dziewczęta się nie zgłosiły, więc skoro uzbierała się grupa chłopców, to nie 
widziała żadnych przeciwwskazań, aby nie tworzyć takiej klasy. Blisko Więcborka jest 
Bydgoszcz i Człuchów. Bydgoszcz ma np. 16-17 osobowe klasy, jest to jakiś pozytywny 
czynnik. Jest duża konkurencja. 

G. Witczak zapytała czy 50 tys. to godziny dla nowego oddziału? 

W. Kuczerepa odpowiedział, że to nie tak. 

G. Witczak dodała, że 29 tys. to dodatek funkcyjny plus zniżka godzin. 

J. Zwiewka odpowiedziała, że tak jest przy 11 oddziałach, przy 12 – 50 tys. zł. 

Burmistrz P. Toczko stwierdził, że rok temu zdecydowaliśmy o utworzeniu klasy sportowej. 
Jeśli zrezygnujemy z utworzenia chociaż klasy z profilem sportowym to stracimy  
na wiarygodności w roku następnym. Jeśli powstanie silna grupa, jest szansa, że za rok 
powstanie klasa. 

M. Kielich zapytał czy w klasie sportowej w grę wchodzi tylko piłka nożna czy też  np. piłka 
ręczna. 

J. Zwiewka odpowiedziała, że tylko piłka nożna. 

B. Lida – „uznaliście klasę za sportową. Czy nikt nie zakwestionuje, że jest to tylko połowa - 
12 osób,?” 

G. Witczak zapytała czy na klasę sportową jest większa subwencja? 

W. Kuczerepa odpowiedział, że tak, ale dokładnie nie potrafi powiedzieć ile. Ze wstępnych 
ustaleń wynika, że jakieś 20% na ucznia. 

G. Witczak zapytała czy fakt, że tylko 12 osób zgłosiło się do klasy sportowej, a więc połowa 
pozwoli zachować wyższą subwencję? 
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W. Kuczerepa odpowiedział, że 12 osób będzie zaliczonych do zwiększonej subwencji, 
zgodnie z nową ustawą SIO. 

J. Kujawiak wyliczył, że „nowy oddział to koszt rzędu 150 tys. zł -2,5 etatu. Renomowane 
szkoły w Bydgoszczy liczą 34-35 uczniów. Tutaj robimy problem z jednego ucznia. W latach 
poprzednich, kiedy ustalaliśmy standardy mówiliśmy o 30 uczniach w gimnazjum. 
Powołujemy i akceptujemy klasy, które mają 7,9,10 uczniów. Nie mamy na uwadze dobra 
gminy, czy faktu, że budżetu nie można zwiększyć. Mamy dopłacić 600 tys. zł. Musimy 
uzmysłowić sobie, że pieniądze musimy wygospodarować. Na opał wszystkie szkoły, oprócz 
Więcborka miały zabezpieczone środki. Gimnazjum i szkoła podstawowa są podobne 
wielkością. W szkole podstawowej wydaje się na ogrzewanie 120 tys zł, w gimnazjum 70 tys. 
zł. Myślałem, że chociaż zatrudnieni palacze przejdą na inny rodzaj umowy,  a nie będą 
zatrudnieni 365 dni w roku. Rozrzutnością jest fakt, że w dwóch szkołach w Więcborku jest 
15-16 etatów pracowników administracyjno-obłsugowych, a w pozostałych szkołach  
na terenie gminy tylko 15 pracowników. Nie oszukujmy się, że wprowadzono program 
oszczędnościowy. Zdaję sobie sprawę z tego, że wicedyrektor jest wsparciem, ale jeśli przepis 
mówi, że do 11 oddziałów nie potrzeba wprowadzać takiego stanowiska, to tego nie róbmy. 
Dyrektorzy mają więcej nadgodzin, niż przeciętna nadgodzin. Gdyby dyrektor przeznaczył  
te nadgodziny na hospitacje to spokojnie by wystarczyło. Zawsze na pierwszym miejscu 
stawia się oczywiście dobro ucznia, ale to tylko slogany. W oświacie poważnie nie traktujemy 
programu oszczędnościowego, to tylko teoria. 

B. Lida stwierdziła, że zdaje sobie sprawę z tego, że w klasach, w których jest mniej uczniów 
pracuje się bardziej komfortowo. Dla przykładu w Sępólnie, jeśli dzieci czują się źle  
w szkole, mogą jeździć do Wiśniewy. 

G. Witczak zapytała ponownie czy zrobiono coś w kwestii zakupu opału dla szkół i obniżenia 
kosztów. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że w tym roku zostanie zorganizowany przetarg na olej. Zakup 
opału stałego mija się z celem. Jest zróżnicowanie opału – groszek, miał. W tym roku mamy 
też 1 odejście na emeryturę. Nie mamy zaplanowanych środków na odprawę. W tym roku 
może pojawić się ewentualność wymiany pieca w przedszkolu. Pani dyrektor informowała już 
Burmistrza. W zeszłym roku wyłączony został 1 piec z użytkowania. 

G. Witczak zapytała kiedy była ostatnia korekta budżetu. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że pierwsze zakładało obniżenie kosztów w budżecie o 260 tys. 
zł, a kolejne 380 tys. zł to błąd w naliczeniu subwencji, niewłaściwie wyliczonej przez 
ministerstwo. To był marzec-kwiecień i ta kwota już zahaczała o wynagrodzenie. 

J. Kujawiak zapytał co znaczy, że źle policzyło ministerstwo. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że skarbnik założył taką właśnie kwotę do budżetu,  
na podstawie SIO, która pojawiła się we wrześniu. Nie chcę analizować, kto zawinił. 
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J. Kujawiak odpowiedział, że dla niego istotne jest to kto zawinił. 

K. Wilczyński stwierdził, że nie zgadza się ze stwierdzeniem, że nie warto ogłaszać przetargu 
na opał stały. Można złożyć zapytanie ofertowe z uwzględnieniem różnych rodzai opału. 
Większa ilość zmniejsza cenę.  

W. Kuczerepa odpowiedział, że przyjął to do wiadomości. 

B. Lida zapytała czy to prawda, że szkoła płaci 5 tys. zł za prąd? 

W. Kuczerepa odpowiedział, że tak. 

B. Lida zauważyła, że to bardzo dużo. W jej placówce są pralki, kuchenki, piekarniki, 
telewizja i rachunki wynoszą 2800 za 2 miesiące. 

W. Kuczerepa zauważył, że decyduje tutaj wielkość budynku. 

E. Pirzgalska stwierdziła, że nauczyciele poradzą sobie z dużą klasą i wyniki też będą dobre, 
tylko jakim kosztem. Nie ma możliwości wprowadzania metod aktywizacyjnych, co jest 
bardzo potrzebne w latach następnych. 

B. Lida odpowiedziała, że Radni mają tego świadomość, ale do końca roku potrzebnych jest 
600 tys. zł. 

J. Kujawiak odpowiedział, że gmina już drugi rok nadpłaca 70 tys. zł. Na wynagrodzeniach 
dla nauczycieli. 

W. Kuczerepa wyjaśnił, że to nie będzie 2,5 etatu tylko 1 etat. Klasy są podzielone  
na grupy. 

G. Witczak zapytała jakie konsekwencje będzie miał wniosek na tegoroczny i przyszły 
budżet. 

B. Lida poprosiła, aby zaopiniować oddzielnie utworzenie 12 oddziału i oddzielnie 
stanowisko wicedyrektora. 

W. Kuczerepa wyliczył, że będzie to tylko 9,5 godz. więcej. Koszt 4500 zł miesięcznie, więc 
do końca roku 18 000 zł. 

J. Kujawiak zapytał skąd te 9,5 etatu. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że znika konieczność podziału na j. angielski i j. niemiecki oraz 
informatykę, więc pozostaje tylko 9,5 godz. 

G. Witczak odpowiedziała, że nie rozumie tego. Cały czas mówi się o komforcie ucznia. 
Teraz jest podział na grupy, po zaakceptowaniu wniosku ma się to zmienić i grupy mają być 
łączone. 
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J. Zwiewka odpowiedziała, że z jednych przedmiotów się zdejmuje godziny, do innych 
dokłada, więc wychodzi 9,5 godz. Nie jest to duże zwiększenie, np. na informatyce z 14 osób 
do 21. 

B. Lida podsumowując stwierdziła, że etat wicedyrektora to koszt 29 000 zł, a dodatkowy 
oddział to 55 tys. zł w skali roku. Zapytała również czy powstanie dodatkowy oddział  
w przedszkolu. Szkoła podstawowa jest pełna. 

W. Kuczerepa odpowiedział, że jest jeszcze margines rezerwy. Można ewentualnie przenieść 
do gimnazjum. Obecnie skutkuje to wydłużeniem dnia pracy. 

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Wniosek dotyczący utworzenia dodatkowego oddziału w gimnazjum w Więcborku. 

„za” 0 głosów 

„przeciwnych” 0 głosów 

„wstrzymuj ących się” 5 głosów 

 

Wniosek dotyczący zachowania stanowiska wicedyrektora. 

„za” 0 głosów” 

„przeciwnych” 1 głos 

„wstrzymuj ących się” 4 głosy 

 
Ad. 2 Rozstrzygnięcie w sprawie wniosku o przyznanie stypendium dla zawodnika Klubu 
Sportowego „SOKÓŁ”. 
 
B. Lida stwierdziła, że jest trudna sytuacja finansowa. Zdecydować należy czy pójdziemy  
w kierunku jednorazowej dotacji czy może stworzenia jakiegoś funduszu. 
 
K. Wilczyński odpowiedział czy jeśli zawodnik jest pod opieką PZPN to nie otrzymuje 
jakichś środków? Czy jest stworzony jakiś program. 
 
J. Kujawiak. Zdecydowaliśmy, że przyznajemy tylko w losowych przypadkach. Nie więcej 
niż 2 tys. zł. To skarbnik powinien ustalić czy jednorazowo czy nie. 
 
G. Witczak zapytała co opiniujemy? 
 
B. Lida odpowiedziała, że nie wiedzieliśmy na co mają być przeznaczone środki, więc 
zobowiązaliśmy Burmistrza, aby dowiedział się. Jest pismo z „Sokoła”, które wymienia na co 
będą przeznaczone. 
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Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

 

Wynik głosowania. 

„za” 4 głosy 

„przeciwne” 0 głosów 

„wstrzymuj ące się” 1 głos 

 

Drugi wniosek dotyczył przyznania stypendium dla ucznia uczęszczającego do szkoły 
sportowej w Człuchowie. 

G. Witczak zapytała czy jest wpisane na co mają być przeznaczone? 

B. Lida odpowiedziała, że nie.  

G. Witczak dodała, że póki nie ustalimy kryteriów, będzie dużo takich wniosków. Co dziecko 
osiągnęło, jakie koszty ponieśli rodzice. Nie mamy środków na taki cel. 

Radni uznali, że należy odpisać, że gmina nie dysponuje środkami finansowymi, 
przewidzianymi na te cele. 

Ad. 4. Rozpatrzenie wniosku dot. wpisu mieszkańca gminy Więcbork do Księgi Zasłużonych  
dla Powiatu. 

B. Lida przeczytała wniosek dot. wpisu do księgi zasłużonych. Poprosiła pana  
M. Januszewskiego, przyjaciela, aby powiedział kilka słów. 

M. Januszewski stwierdził, że Pana ”Tolka” wszyscy znają, znany jest jego ostatni rejs. Jest to 
osoba, która potrafi poświęcić czas młodzieży. Potwierdzam wszystko co zostało napisane w 
piśmie. 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca Komisji B. Lida poprosiła o zaopiniowanie wniosku”. 

Wynik głosowania” 

„za” jednogłośnie 
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Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków  
i klubów dziecięcych przedstawiła Ewa Kiestrzyn-Kobus – Inspektor ds. informacji 
publicznej, działalności gospodarczej i danych osobowych. Wyjaśniła, że Żłobki i kluby 
dziecięce to jedne z form opieki nad dziećmi do lat 3. Funkcjonowanie takich placówek 
reguluje ustawa z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3. Żłobki i kluby 
dziecięce tworzyć mogą i prowadzić gminy, osoby prawne i jednostki organizacyjne 
nieposiadające osobowości prawnej oraz osoby fizyczne. Zgodnie z art. 26 ustawy 
prowadzenie żłobka i klubu jest działalnością regulowaną w rozumieniu ustawy z dnia 2 lipca 
2004 r. o swobodzie działalności gospodarczej i wymaga wpisu do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych. Rejestr prowadzi burmistrz. Zgodnie z art. 33 w/w ustawy wpis podlega opłacie, 
która stanowi dochód gminy. Wysokość opłaty ustala rada gminy w drodze uchwały. 
Wysokość opłaty nie może być wyższa niż 50% minimalnego wynagrodzenia za pracę 
zgodnie z przepisami o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. Zgodnie z Rozporządzeniem 
Rady Ministrów z dnia 13 września 2011 r. wysokość minimalnego wynagrodzenia za pracę 
wynosi w 2012 r. 1500 zł, więc opłata za wpis nie mogłaby być wyższa niż 750 zł. Projekt 
uchwały o ustaleniu wysokości opłaty za wpis spowodowany jest chęcią podjęcia tego typu 
działalności przez osobę fizyczną. 

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Więcej pytań nie było.  

Spotkanie Komisji zakończono. 

 

Prot. E.K.K. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty 

Kultury i Sportu 
 

/-/    Beata Lida 

 

 


